
PERNECKÝ

Vážení spoluobčania,

pred niekoľkými dňami sa 
skončil rok 2023, ktorý sme 
spoločne zvládli so cťou, napriek 
tomu, aký bol pre nás všetkých 
náročný. Bol to rok, kedy ešte 
stále doznieval negatívny vplyv 
inflácie a tiež to bol rok pokra-
čujúceho konfliktu na Ukrajine.

Po parlamentných voľbách došlo 
k výmene, respektíve k návratu, 
predchádzajúcej politickej 
garnitúry. Všetky tieto skutoč-
nosti mali a aj majú vplyv 
na život samospráv a taktiež 
na životy každého jedného z nás. 

Tak ako takmer každá samo-
správa na Slovensku, tak aj my 
sme boli nútení zvyšovať daň 
z nehnuteľností, poplatky za 
odpad, poplatok za rozvoj 
a niektoré ďalšie poplatky. Keby 
sme nepristúpili k zvýšeniu, 
pravdepodobne by sa nám 
nepodarilo zostaviť vyrovnaný 
alebo prebytkový rozpočet, čo je 
zákonnou povinnosťou každej 
samosprávy.

Rád by som sa poďakoval za spo-
luprácu zamestnancom obce, 
poslancom obecného zastupi-
teľstva a členom komisií. Zvlášť 
sa chcem poďakovať ľuďom, 
ktorí akýmkoľvek spôsobom 
prispeli k fungovaniu obce, či už 
to bolo pri organizácii rôznych 
kultúrnych a spoločenských 
podujatí, alebo išlo často o bez-
platnú pomoc, pri zveľaďovaní 
a skrášľovaní našej obce.

Dovoľte mi, aby som vám do 
nového roka 2024 zaželal veľa 
zdravia, šťastia a pokoja. Nech 
sme k sebe navzájom slušní, 
tolerantní a ohľaduplní.

Ing. Martin Ledník
starosta

Čo nás čaká
v  najbližšom roku
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V roku 2023 sme pokračovali v projekte Rekonštrukcie 
hasičskej zbrojnice. Zrealizovalo sa zateplenie a fasáda v cel-
kovej hodnote 14 843,04 €, ďalej spevnenie plochy pred 
budovou v celkovej hodnote 8 879,59 €. Zakúpené boli 
radiátory a materiál na rozvody kúrenia na druhé poschodie.

Upravilo sa okolie hasičskej zbrojnice (drenážovanie, bočný 
múrik, terénne úpravy, osadenie mobiliáru a výsev trávnika). 
Ku koncu roka bola dokončená garáž (prebrúsenie a natretie 
podlahy náterom, osadenie hasiacich prístrojov, 

Vzhľadom na značné opotre-
bovanie parkiet v spoločenskej 
sále kultúrneho domu sme 
pristúpili k ich renovácii. 
Parkety sa vybrúsili a následne 
trikrát prelakovali. Toto stálo 
obec 3 800 €.  Ďalej sme 
zrekonštruovali vstupné 
schodisko a zrealizovali 
bezbariérový vstup do budovy  
kultúrneho domu.

Koncom roka sme zakúpili dve 
chladiace skrine v celkovej 
hodnote 2 093 €. 

Aký bol rok 2023

Pokračovanie rekonštrukcie hasičskej zbrojnice

Opravy a investície 
v kultúrnom dome

Nová internetová stránka obce

Koncom roka 2023 sme začali pracovať na novej webovej stránke 
obce. Pri výbere dodávateľa sme sa nezameriavali len na finančnú 
náročnosť, ale posudzovali sme aj technologickú platformu, moderné 
prvky, následnú podporu. Naše rozhodnutie pre spoločnosť Galileo 
Corporation, s. r. o., podporil aj fakt, že práve stránka, ktorú táto 
firma realizovala v roku 2022 vyhrala v súťaži Najlepšia stránka obcí. 

Súčasťou bude aj mobilná aplikácia V OBRAZE, prepojenie na Cen-
trálny register zmlúv, na Centrálnu úradnú elektronickú tabuľu 
a na sociálne siete. Nová webová stránka by mala byť spustená 
v prvom štvrťroku 2024. Cena za jej výrobu predstavuje 2 346,20 €. 
Mesačné poplatky za správu a prevádzku budú približne 70 €.

Vlastníctvo pozemkov alebo právny vzťah k nim je jednou z podmienok pri sta-
rostlivosti o stavby, ktoré sa na nich nachádzajú, pri získavaní najrôznejších 

Vysporiadanie pozemkov

takéto stavby v blízkej alebo vzdialenejšej budúcnosti mali stáť. Väčšinou nejde práve o jednoduché záležitosti, 

či už z hľadiska časového alebo aj administratívneho. V roku 2023 obec kúpila za symbolickú 
cenu 1 € za m² do vlastníctva pozemok od pani Márie Partlovej pod, pred a za garážami 
v areáli bývalého poľnohospodárskeho družstva (parcela KN-E, č. 1495 o výmere 770m²). 

V rôznych fázach rozpracovanosti je vysporiadanie pozemkov pod časťou budovy obecného 
úradu, pod parkoviskom pred obecným úradom a priľahlým chodníkom. Ďalej pod chodníkmi 
pred súpisnými číslami 26 a 27,  pred súpisnými číslami 90 a 91 a pod chodníkom pri 
Perneckom mlyne. Na dobrej ceste je aj získanie podielov na dvoch parcelách na futbalovom 
ihrisku. Je to zatiaľ len prvá kvapka v mori. Vo vysporiadavaní týchto, ale aj ďalších pozemkov 
budeme pokračovať aj v tomto roku.

radiátorov a umývadla) s cieľom čiastočnej kolaudácie objektu a uvedenia garáže do užívania.

Celkovo sa v roku 2023 preinvestovalo na tomto projekte 27 871,03 €.

Aj na tomto mieste je potrebné sa poďakovať členom Dobrovoľného hasičského zboru Pernek a ostat-
ným dobrovoľníkom za množstvo nezištne odpracovaných hodín, a tým aj za ušetrené peniaze.

dotácií. Z uvedeného dôvodu sme sa intenzívnejšie ako kedykoľvek predtým zaoberali vysporiadavaním pozemkov        
pod budovami, chodníkmi, cestami, verejnými priestranstvami, ale aj vysporiadavaním pozemkov, na ktorých by 
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Obec zakúpila Automatický externý defibrilátor (ďalej AED), ktorý je 
od septembra 2023 nainštalovaný na budove Obecného úradu. Tento 
prístroj je umiestnený v skrinke tak, aby bol v prípade potreby vždy       
k dispozícii. AED je zaregistrovaný na operačnom stredisku Záchran-
nej zdravotnej služby, takže v prípade potreby jeho použitia je 
volajúci k nemu navigovaný operátorom tiesňovej linky. 

Defibrilátor na záchranu života

Napriek relatívne jednodu-
chému použitiu AED, obec 
Pernek zaškolila na jeho 
obsluhu približne 20 osôb. 

Suma obstarania 
defibrilátora so skrinkou, 
vrátane zaškolenia na obslu-
hu bola 2 529,60 €. 

Dúfame, že defibrilátor bude 
potrebné využívať čo najme-
nej.  Ak ho už bude nutné 
použiť, tak s úspešným 
koncom. 

Rozvíjame obec aj vďaka dotáciám

Tento rok získal Pernek                                                                 
dotáciu 1 500,00 €  v rámci                                        
Individuálnych dotácií Bratis-
lavského samosprávneho kraja na                                               
projekt LÁVKA  PRE PEŠÍCH A CYKLISTOV. Lávka premos-
ťuje Rozglabský potok a spája obec s Rozglabskou a Podbab-
skou dolinou tak, aby peší a cyklisti nemuseli prechádzať 
nebezpečným miestom po kraji vozovky. Časť prác bola 
realizovaná dodávateľsky a časť svojpomocne. Celkové 
náklady na realizáciu boli 3 261,20 €,  spolufinancovanie 
obcou bolo 1 761,20 €. 
Vďaka patrí všetkým, ktorí sa akoukoľvek formou podieľali 
na tom, aby sa toto miesto stalo bezpečnejším a snáď aj 
krajším.

Lávka pre peších a cyklistov Naša obec získala       
v roku 2023 dotácie 

65 699,33 €

Našej obci boli poskytnuté dve dotácie z Ministerstva financií Slovenskej republiky na krytie výdavkov 
súvisiacich s negatívnymi dôsledkami inflácie v roku 2023. Prvá dotácia, vo výške 8 241,79 €, nám bola 
poukázaná na účet v októbri. Druhá dotácia, vo výške 9 157,54 €, bola poukázaná na účet v decembri. 
Obidve dotácie boli účelovo viazané na krytie bežných výdavkov súvisiacich s výkonom samosprávnych 
pôsobností, na zmiernenie negatívnych dôsledkov inflácie a bolo ich možné použiť na krytie bežných 
výdavkov, ktoré vznikli v období od 01. 01. 2023 do 31. 12. 2023.

Dotácie z Ministerstva financií Slovenskej republiky
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Úspešní sme boli so žiadosťou o dotáciu v rámci projektu Riešenie 
migračných výziev v obci Pernek. Cieľom tohto projektu je zabezpečenie 
základných potrieb a podpory osôb s dočasným útočiskom na území 
Slovenskej republiky v dôsledku vojenského konfliktu na Ukrajine. 

Získali sme nenávratný finančný príspevok vo výške 46 800,00 €. 
Tieto finančné prostriedky boli použité na krytie bežných výdavkov obce 
v roku 2023.

Riešenie migračných výziev v obci Pernek

V roku 2023 sme podávali na Environmentálny 
fond dve žiadosti o dotáciu na kanalizáciu 
a čističku odpadových vôd (ČOV). 

V marci sme spracovali žiadosť o dotáciu vo výš-
ke 2 759 183,00 € na vybudovanie mechanicko-
biologickej ČOV a stokovej siete v dĺžke 937,5 m 
s 36 prípojkami. Táto žiadosť bola pôvodne 
zaradená do zásobníka projektov. V súčasnosti 
môžeme už povedať, že na základe tejto žiadosti 
nám dotácia pridelená nebude.

V novembri sme na Environmentálny fond 
podávali žiadosť opäť. Tentokrát to bola žiadosť 
o dotáciu vo výške 2 873 693,00 € na 2 466,0 m 
stokovej siete, vrátane 89 prípojok, výtlaku na 
stoke B v dĺžke 138,5 m a prečerpávacej stanice. 
Predpokladáme, že táto žiadosť bude vyhodno-
tená v prvom štvrťroku 2024.

Ďalšie žiadosti o dotácie

Kanalizácia

Ďalej  sme  žiadali  z Bratislavskej  regionálnej 
dotačnej  schémy  sumu 14 900 €  na  revitalizáciu 
priestranstva pred domami so súpisnými číslami  
99 až 109.
Z Environmentálneho fondu sme žiadali 
47 916,00 € na zakúpenie kompostérov
do domácností a čiastku 48 765,00 € na 
zaobstaranie techniky na triedený zber odpadu 
(čelný nakladač na traktor vrátane príslušenstva 
a nosič kontajnerov vrátane jedného kontajnera). 
Tieto žiadosti neboli úspešné.

Revitalizácia verejného priestranstva, 
kompostéry, technika na triedený zber 
odpadu

Práca komisií Obecného zastupiteľstva

Komisia pre výstavbu, životné prostredie a dopravu

Komisia počas roka 2023 zasadala podľa harmo-
nogramu. V jednom prípade však nebola uznáša-
niaschopná, pretože sa nezišiel dostatočný počet 
členov. Ako najväčšiu úlohu si stanovila spracova-
nie tzv. passportu miestnych komunikácií (stav 
ciest v obci). Passport sa spracoval aj s vyhodno-
tením a bol predložený obecnému zastupiteľstvu 
aj starostovi. Ako najhoršie boli vyhodnotené tieto 
lokality: mostík cez mlynský náhon „v strži“, 
chodník od domu č. 24 po dom č. 32 a Kostolná 
ulica. Tieto tri veci by si mala obec zaradiť medzi 
priority v opravách. Obecné zastupiteľstvo správu 
vzalo na vedomie.

Ďalšou náročnou úlohou bolo doriešenie trasy

cesty na Záhumní, kde 
bolo niekoľko stretnutí 
s dotknutými občanmi 
na zasadnutí komisie. Po 
viacnásobnom upravení 
trasy projektovej doku-
mentácie, najmä na pod-
nety od občanov, komisia

rozhodla o najvhodnejšom trasovaní, a takto to 
predložila na obecné zastupiteľstvo. V roku 2024 
sa bude komisia vyjadrovať k zmenám a doplnkom 
územného plánu, ktoré sú práve rozpracované. 

Ing. Vratko Piruš
predseda komisie
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Komisia pre financie a rozpočet

Hlavnou úlohou Komisie pre financie a rozpočet 
v roku 2023 bolo vysporiadať sa s viacerými 
negatívnymi udalosťami: neisté ceny energií, 
vysoká inflácia či zásahy do financovania miest 
a obcí zo strany vlád. Podrobne sme preto 
v komisii sledovali vývoj príjmov z podielových 
daní a aj výber miestnych daní napríklad 
z nehnuteľností či poplatkov za vývoz 
komunálneho odpadu. 

aby sme ako komisia odporučili poslancom 
zvýšenie dane z nehnuteľnosti, poplatku 
za vývoz komunálneho odpadu a ďalších 
poplatkov v obci.

Pri daniach z nehnuteľností sme postupovali 
citlivo a platba bežného obyvateľa sa zvýši 
zhruba o 5-6 eur za rok. Výraznejší nárast bude 
pri nákladoch na vývoz komunálneho odpadu. 
Pri ňom je nevyhnutné povedať,  že obec nesmie 
dotovať vývoz odpadu, a preto musí celé náklady 
preniesť na obyvateľov. A keďže tie vzrástli, 
musela vzrásť aj cena jednej plomby. Témou 
odpadov sa budeme spolu s komisiou pre 
životné prostredie zaoberať aj v roku 2024. 
Cieľom je, aby sme produkovali ešte menej 
zmesového odpadu a vo väčšej miere ho triedili.

Aj vďaka týmto krokom sa podarilo našej obci 
zostaviť rozpočet aj pre rok 2024 už v decembri 
a nemusí začínať rok v provizóriu.

Aktuálne správy naznačujú, že by mohol byť rok 
2024 menej náročný ako rok 2023. Minimálne 
rast cien (inflácia) by sa mal dostať na prijateľnú 
úroveň a podľa prognóz by mala obec mať vyššie 
príjmy z podielových daní ako v roku 2023.       
To umožní obci zabezpečovať služby obyvate-
ľom a aj plánované projekty pre zlepšenie života 
v obci.

Za Komisiu pre financie a rozpočet prajem 
všetkým Pernečanom lepší a úspešnejší rok 
2024 a veľa správnych finančných rozhodnutí.

Ivan Kahanec
predseda komisie

Na druhej strane sme sa pozerali aj na výdavky 
obce na energie, a to najmä na elektrickú 
elektrinu. Náklady na ňu sa vyvíjali podľa 
spotreby a ceny na trhu. Ukázalo sa správne, že 
naša obec prešla na trhové ceny elektriny, ktoré 
v roku 2023 síce klesli zo svojho maxima, ale stále 
sú vyššie ako pred rokom 2022. Veľmi rozumným 
rozhodnutím bolo aj šetrenie na verejnom 
osvetlení v noci, keď sa v uliciach Perneka takmer 
nikto nepohybuje.

Komisia pre financie a rozpočet má aj tú nepopu-
lárnu úlohu pripraviť pre Obecné zastupiteľstvo 
odporúčania ohľadom výšky miestnych daní 
a poplatkov. 

Vzhľadom na aktuálnu situáciu bolo nevyhnutné, 

V roku 2023 sme absolvovali tri zasadnutia, 
ktoré sa konali, ako je to zvykom, v zasadačke 
obecného úradu.

Hlavnou úlohou komisie je návrhová a kont-
rolná činnosť pri vysporiadavaní majetku, ako 
napríklad pozemkov obce, užívaných inou 
fyzickou a právnickou osobou, ako aj nehnu-
teľností, ktoré sú využívané obcou a doposiaľ 
jej nepatria. Typickým príkladom takéhoto 
procesu je výkup pozemkov pod komuniká-
ciami, na ktorých výstavbu alebo rekonštruk-
ciu je možné získať prostriedky z fondov a do-
tácií iba v prípade, že sú majetkovo vysporia-
dané.

Komisia pre vysporiadanie nehnuteľného majetku vo vlastníctve obce Pernek 

a užívaného obcou Pernek

V budúcnosti sa obec Pernek bude pokúšať aj 
o získanie pozemkov neznámych vlastníkov 
v správe Slovenského pozemkového fondu 
formou delimitácie alebo nákupu. Opäť pôjde 
hlavne o pozemky pod parkoviskami, 
chodníkmi a cestami, ktoré vlastní obec.

Našim cieľom je, aby majetkové procesy pre-
biehali čo najtransparentnejšie a boli pre nás
všetkých aj ekonomickým prínosom.

Mgr. Marian Beliansky
predseda komisie
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Spolu s pracovníkmi Obecného úradu sme       
pre vás pripravovali mesačne dve až tri akcie. 
Podarilo sa nám obohatiť už tradičné akcie aj 
o nové formáty, ako bol napríklad Deň 
remesiel, výlet do Prahy, posedenie pri ľudovej 
hudbe, prechádzka po perneckých cintorínoch, 
zábava v Lanžhote u Osičkových či Silvestrov-
ské posedenie. Verím, že každý si našiel v tejto 
pestrej ponuke to svoje. Ďakujeme aj touto 
formou všetkým, ktorí venovali svoj voľný čas 
a pomáhali nám. Veľmi sa tešíme, že naši 
mladí sa nebojácne pustili do zorganizovania 
lampiónového sprievodu. 

Dali sme si vlani za úlohu zviditeľniť Pernek 
na Wikipédii. Pripravili sme nový text 
a zverejnili ho. Technicky sme však nedokázali 
zmeniť pôvodnú fotku nášho, v tom čase ešte 
neopraveného, kostola. Ak by nám vedel 
niekto pomôcť, prosím, ozvite sa. 

V minuloročnom Spravodaji sme písali,            
že chceme zmodernizovať našu webovú 
stránku. Súčasná stránka má takmer desať 

Komisia pre kultúru, šport a sociálnu oblasť 

rokov, nakoniec padlo rozhodnutie o kom-
plexnom riešení a budeme tvoriť novú 
modernú stránku s novým poskytovateľom. 

V decembri sme sa stretli s okresnou koordi-
nátorkou Jednoty dôchodcov, ktorá nás 
oboznámila s podmienkami a možnosťami 
vytvorenia základnej organizácie aj v Perneku. 
Vďaka našej Vierke Jadrníčkovej a jej odhodla-
niu sa nám to, veríme, podarí. Bližšie sa tejto 
téme venujeme v samostatnej časti 
Spravodaja. 

Ani v tomto novom roku nechceme zostať len 
pri starom a osvedčenom. Môžete sa tešiť 
na nové akcie, ako napríklad autorské čítanie  
s Danielom Hevierom, kurzy varenia, Oldies
Party, návšteva Poľska, kurz prvej pomoci,  
posedenie v sklípku na Morave, a hlavne na 
trojdňové oslavy 630. výročia prvej písomnej 
zmienky o Perneku. 

Ing. Zuzana Zajičková, MBA
predsedníčka komisie

Wellness
Velký Meder

V roku 2023 sme pre vás organizovali:
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Čo plánujeme v roku 2024

Chceme dokončiť proces  Zmien 
a doplnkov č. 3 územného plánu. 
Prioritou je v tomto smere rozšírenie 
cintorína o časť parcely KN-C, parc. 
č. 3/1 (Farská záhrada) a zrušenie 
ochranného pásma okolo cintorína. 
Okrem rozšírenia cintorína budú 
Zmeny a doplnky riešiť aj potrebu 
parkovacích miest v obci, aktuali-
záciu

Kanalizácia a ČOV

V prípade úspešnosti podanej žiadosti 
o dotáciu by sme pokračovali v budo-
vaní stokovej siete, prípojok, výtlaku na 
stoke B (v strži) a prečerpávacej stanice.

Taktiež chceme v roku 2024 zabezpečiť 
vypracovanie projektovej dokumentácie 
pre realizáciu stavby čistiarne odpado-
vých vôd.

Dokončenie rekonštrukcie hasičskej zbrojnice
Koncom roka 2023 sme dokon-
čili garáž a rozbehli proces 
čiastočnej kolaudácie. To zna-
mená, že začiatkom tohto roka  
chceme zagarážovať techniku 
do novej zbrojnice.

Keď všetko pôjde podľa plánu, 
tento rok plánujeme rekonštruk-
ciu hasičskej zbrojnice úplne 
dokončiť. Zostávajú dokončiť 
rozvody vody, elektriny, vnútor-
nej kanalizácie a kúrenia na dru-
hom nadzemnom podlaží. Ďalej 
zatepliť podkrovie vrátane mon-

táže sadrokartónu, zrealizovať poter a omietky, následne 
položiť podlahy, namontovať sanitu a interiérové dvere. Nákla-
dy na dokončenie odhadujeme na 40 000 €, z toho na časť prác 
požiadame dotáciu z MAS Podhoran vo výške cca 14 000 €.

Rekonštrukcia chodníkov

Chceme zrekonštruovať časť chodníka 
od súpisného čísla 24 po číslo 31 za 
predpokladu vysporiadania pozemkov 
pod ňou.
Projektovú dokumentáciu na uvedený 
úsek máme spracovanú. Rozpočet 
z projektovej dokumentácie je vo výš-
ke pribižne 55 000 €, ale predpokla-
dáme, že cena za realizáciu sa 
verejným obstarávaním zníži.

Dokončenie procesu Zmien a doplnkov 
územného plánu a s tým súvisiace rozšírenie 
cintorína

Ešte v januári tohto roku plánujeme podať žiadosť o dotáciu 
z Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy na podporu 
ochrany životného prostredia a rozvoja vidieka na projekt 
Revitalizácie priestranstva pred domami súpisné číslo 99 až 
109. Projekt bude zahŕňať výmenu zeminy, obnovu drevín, 
výsadbu cibuľovín a výsev trávnatých plôch.

cestnej siete a niektoré zmeny regulatívov.

Revitalizácia verejného priestranstva pred 
domami súpisné číslo 99 až 109
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Komisia pre financie 
a rozpočet obce

14. 02. 2024  Streda
17. 04. 2024  Streda
12. 06. 2024  Streda
28. 08. 2024  Streda
16. 10. 2024  Streda
20. 11. 2024  Streda

Zasadnutia Obecného zastupiteľstva plánované v roku 2024

26. 02. 2024 Pondelok

29. 04. 2024 Pondelok

24. 06. 2024 Pondelok

09. 09. 2024 Pondelok

28. 10. 2024 Pondelok

09. 12. 2024 Pondelok

Začiatok je vždy o 18:00 h. Miestom zasadnutí obecného zastupiteľstva 
bude zasadacia miestnosť Obecného úradu Pernek.

V prípade, že potrebujete vybaviť záležitosť, ktorú prerokováva obecné 
zastupiteľstvo, máte doplňujúce námety, témy a špecifické záležitosti na 
prerokovanie, je potrebné, aby ste svoju žiadosť/podnet doručili na Obecný 
úrad Pernek najneskôr 15 dní pred termínom zasadnutia obecného 
zastupiteľstva. 

Dôvodom je nutnosť dodržania predpísaného postupu, vytýčeného 
programu, ako aj príprava podkladov k jednotlivým bodom zasadnutia 
obecného zastupiteľstva.

Plánované termíny zasadnutí jednotlivých komisií

Komisia pre výstavbu, 
životné prostredie a 
dopravu

12. 02. 2024 Pondelok
15. 04. 2024 Pondelok
10. 06. 2024 Pondelok
28. 08. 2024 Pondelok
14. 10. 2024 Pondelok
15. 11. 2024 Pondelok

Komisia pre kultúru,         
šport a sociálnu 
oblasť

24. 01. 2024  Streda
20. 03. 2024  Streda
15. 05. 2024  Streda
12. 06. 2024  Streda
09. 10. 2024  Streda

Komisia pre vysporiadanie 
nehnuteľného majetku      
vo vlastníctve obce Pernek 
a užívaného obcou Pernek

14. 03. 2024 Štvrtok
06. 06. 2024 Štvrtok
05. 09. 2024 Štvrtok
07. 11. 2024 Štvrtok

Zasadnutia sa uskutočnia v zasadačke Obecného úradu. Na úradnej tabuli obce bude vždy zverejnená 
pozvánka na konkrétne zasadnutie komisie.
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Obdobie Akcia Termín

Január
Knižný klub 7. 1.

Cestovateľské kino 19. 1.
Zábava - organizuje Dobrovoľný hasičský zbor 27. 1.

Február

Knižný klub 4. 2.
Daniel Hevier 9. 2.

Cestovateľské kino 16. 2.
Kurz varenia – ťahaná štrúdľa 17. 2.

Marec

Knižný klub 3. 3.
Privítanie novonarodených detí 2. 3.

Čistý chotár 16. 3.
Oldies Party 31. 3.

Apríl

Knižný klub 7. 4.
Studničky 14. 4.

Výlet do Krakova a soľnej jaskyne
Kurz varenia 20. 4.

Kurz prvej pomoci 26. 4.
Stavanie mája a následne majáles 30. 4.

Máj

Knižný klub 5. 5.
Vatra, položenie venca k pomníku padlých hrdinov v 2. sv. vojne  

– organizuje Dobrovoľný hasičský zbor
Deň matiek 12. 5.

Cestovateľské kino 17. 5.
Otvorenie turistickej sezóny – Organizuje OZ Pernecké Oné 18. 5.

Kurz varenia – sádelňáky 25. 5.

Jún

Deň detí 1. 6.
Knižný klub 2. 6.

Posedenie pri ľudovej hudbe 9. 6.
Wellness - Veľký Meder 15. 6.

Putovanie za Perneckou históriou 29. 6.

Júl
Knižný klub 7. 7.

Oslavy 630 rokov Perneka 12.-14. 7.
Family park Rakúsko 24. 7.

August

Knižný klub 4. 8.
Cestovateľské kino 9. 8.

Wellness - Veľký Meder 17. 8.
Rozlúčka s letom 25. 8.

September

Knižný klub 1. 9.
Gulášmajster spod Heštúna 7. 9. alebo 14. 9.

Kurz varenia 21. 9.
Moravský sklípek - posedenie pri vínku a hudbe 28. 9.

Október

Knižný klub 6. 10.

Cestovateľské kino 11. 10.

Lampiónový sprievod

November

Knižný klub 3. 11.
Hodová zábava 9. 11. alebo 16. 11.

Posedenie dôchodcov 12. 11. alebo 19. 11
Kurz varenia 23. 11.

December

Knižný klub 1. 12.
Mikuláš 6. 12.

Vianočný punč
Silvestrovské posedenie 31. 12.

Plán akcií na rok 2024 vám prinášame už aj s konkrétnymi plánovanými termínmi. Samozrejme je možné, že 
nás poveternostné, technické alebo iné okolnosti prinútia k posunu termínu. O zmenách vás budeme v pred-
stihu informovať prostredníctvom obecného rozhlasu, webovej stránky, mobilnej aplikácie a sociálnych sietí. 

Plán kultúrnych akcií v roku 2024
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Všeobecne záväzné nariadenia obce Pernek 
schválené obecným zastupiteľstvom v r. 2023

V roku 2023 Obecné zastupiteľstvo obce Pernek schválilo týchto 11 všeobecne 
záväzných nariadení:

Názov všeobecne záväzného 
nariadenia (VZN)

Predmet úpravy všeobecne záväzného nariadenia

VZN č. 1/2023, ktorým sa mení 
a dopĺňa všeobecne záväzné 
nariadenie obce Pernek č. 4/2021 
Rokovací poriadok Obecného 
zastupiteľstva obce Pernek

Zavedenie povinnosti obce Pernek vyhotovovať zvukovo-obrazový 
alebo zvukový záznam z každého verejného zasadnutia obecného 
zastupiteľstva.

VZN č. 2/2023 o udržiavaní čistoty 
v obci a o ochrane verejnej zelene

Stanovenie povinnosti udržiavať čistotu a poriadok 
na verejnom priestranstve,
úprava povinností vlastníka nehnuteľnosti susediacej s verejným 
priestranstvom,
úprava povinností usporiadateľa podujatia na verejnom 
priestranstve.

VZN č. 3/2023, ktorým sa mení 
a dopĺňa všeobecne záväzné 
nariadenie obce Pernek 
č. 5/2020 o výške príspevkov 
na čiastočnú úhradu nákladov 
v Základnej škole pre 1. – 4. ročník 
s materskou školou Pernek a v 
školských zariadeniach v 
zriaďovateľskej pôsobnosti obce 
Pernek v znení všeobecne záväzných 
nariadení obce Pernek č. 4/2022 
a č. 8/2022

Zvýšenie výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov 
na činnosti školského klubu detí zo 6,00 € na 10,00 € mesačne 
za jedno dieťa.

VZN č. 4/2023 o podrobnostiach 
o organizácii miestneho referenda

Dôvody vyhlásenia miestneho referenda,
postup poslancov obecného zastupiteľstva a starostu 
pri overovaní petície skupiny obyvateľov obce Pernek, tvorenej 
aspoň 30 % oprávnených voličov, 
náležitosti uznesenia obecného zastupiteľstva o vyhlásení miestneho 
referenda, 
pôsobnosť komisie pre miestne referendum, 
náležitosti oznámenia o vyhlásení miestneho referenda, 
náležitosti otázky predloženej na rozhodnutie v miestnom referende 
a možnosť rozhodovania o viacerých otázkach v jednom miestnom 
referende,
náležitosti a spôsob úpravy hlasovacieho lístka, 
náležitosti zápisnice o výsledkoch hlasovania v miestnom referende, 
náležitosti listiny o vyhlásení výsledkov miestneho referenda.
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Názov všeobecne záväzného 
nariadenia (VZN)

Predmet úpravy všeobecne záväzného nariadenia

VZN č. 5/2023 Požiarny poriadok obce 
Pernek

Stanovenie povinností obce a orgánov obce na úseku ochrany
pred požiarmi, úlohy orgánov obce, dobrovoľného hasičského zboru
obce a ďalších subjektov na úseku ochrany pred požiarmi,
určenie povinností veliteľa dobrovoľného hasičského zboru obce,
povinnosti fyzických osôb a právnických osôb na úseku ochrany 
pred požiarmi, právna úprava a technické vybavenie Dobrovoľného 
hasičského zboru obce Pernek, prehľad zdrojov vody na hasenie 
požiaru.

Ohlasovne požiarov v obci Pernek:
0917 677 010  Ing. Martin Ledník – starosta, Pernek č. 369
034 778 42 46 Obecný úrad Pernek, Pernek č. 48
034 778 41 23 Obecný úrad Pernek, Pernek č. 48
0948 716 272 Jozef Hackl – veliteľ DHZ, Pernek č. 153
0908 123 333 Ing. Miroslav Bokes – zástupca starostu a veliteľa DHZ, 
Pernek č. 212

VZN č. 6/2023 o určení pravidiel času 
predaja v obchode a času prevádzky 
služieb na území obce Pernek

Prevádzkový čas prevádzok obchodu a služieb: pondelok až nedeľa 
od 06:00 do 22:00 h,
prevádzkový čas pohostinstiev: pondelok až nedeľa od 10:00 
do 22:00 h,
prevádzkový čas ubytovacích zariadení: neobmedzený,
prevádzkový čas v prevádzkach, v ktorých sa koná podujatie 
usporiadané pre uzavretú spoločnosť: neobmedzený,
prevádzkový čas vo všetkých prevádzkach z 31. 12. na 1. 1.: 
neobmedzený,
iný prevádzkový čas schvaľuje obecné zastupiteľstvo na základe 
žiadosti podnikateľa,
ponechanie v platnosti prevádzkového času, ktorý si podnikatelia 
v obci Pernek stanovili pred nadobudnutím účinnosti VZN č. 6/2023.

VZN č. 7/2023 Trhový poriadok obce 
Pernek

Trhovým miestom v obci Pernek je verejne prístupná plocha 
pred Obecným úradom Pernek; toto trhové miesto je určené najmä 
na ambulantný predaj. 
Trhovým miestom určeným na uskutočňovanie príležitostných trhov 
a na predaj vlastných výrobkov je areál tzv. bývalej Drevenice –
parcela KN-C č. 529 v obci Pernek, katastrálnom území Pernek.
VZN č. 7/2023 ďalej upravuje druhy výrobkov a služieb, ktoré môžu 
byť predávané/poskytované na trhovom mieste, a tiež druhy 
výrobkov a služieb, ktoré na trhovom mieste predávané resp. 
poskytované byť nemôžu.
Na trhovom mieste v obci Pernek napr. nemožno predávať potraviny, 
ktoré sú zjavne pokazené, tabak, tabakové výrobky, lieky, chránené 
zvieratá, nebezpečné zvieratá, chránené rastliny, nože, pyrotechniku. 

VZN č. 8/2023 o administratívnych 
poplatkoch určených obcou Pernek

VZN č. 8/2023 upravuje sadzby poplatku za kopírovanie, vytlačenie 
dokumentu a skenovanie.
VZN č. 8/2023 upravuje aj poplatok za vyhlásenie oznamu 
v miestnom rozhlase (5,00 €) a poplatok za použitie Domu smútku 
(10,00 €/deň).
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Názov všeobecne záväzného 
nariadenia (VZN)

Predmet úpravy všeobecne záväzného nariadenia

VZN č. 9/2023 o miestnej dani 
z nehnuteľností na území obce Pernek 

Zvýšenie dane z pozemkov, dane zo stavieb a dane z bytov 
a nebytových priestorov v bytovom dome o 12 %, čiže v priemere 
o 4,00 až 5,00 € na daňovníka a kalendárny rok.

VZN č. 10/2023, ktorým sa mení 
všeobecne záväzné nariadenie obce 
Pernek č. 7/2020 o miestnom 
poplatku za rozvoj

Zvýšenie sadzieb miestneho poplatku za rozvoj, ktorý platí ten, kto 
chce v obci Pernek postaviť stavbu, napr. rodinný dom. 
Pre stavby na bývanie sa sadzba miestneho poplatku za rozvoj 
zvyšuje od 01. 01. 2024 zo sumy 12,00 €/m2 na 20,00 €/m2. Výnos 
z miestneho poplatku za rozvoj môže byť použitý iba na účel uvedený 
v zákone č. 447/2015 Z. z., napr. na náklady obce na stavbu miestnej 
komunikácie, verejného osvetlenia, technickej infraštruktúry, 
školského zariadenia a pod.

VZN č. 11/2023 o miestnom poplatku 
za komunálne odpady a drobné 
stavebné odpady

S účinnosťou od 01. 01. 2024 obec Pernek pristupuje k zvýšeniu 
miestneho poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady v priemere o 25 % z dôvodu zvýšenia nákladov 
na odvoz komunálneho odpadu a drobného stavebného odpadu 
a z dôvodu zvýšenia nákladov za uloženie tohto odpadu 
na skládke odpadov.

Na rok 2024 musí obec Pernek vybrať na miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné odpady sumu 
26 000,00 €, ktorá pozostáva z týchto súm: 
• 13 224,60 € za odvoz a zneškodnenie zmesového komunálneho 
odpadu a objemného odpadu,
• 2 300,00 € za odvoz a likvidáciu kuchynského odpadu, 
• 1 500,00 € za náklady na zaobstaranie zberných nádob a plomb, 
• 3 000,00 € za náklady na spracovanie bioodpadu (štiepkovanie, 
drvenie), 
• 3 000,00 € na prevádzku zberného miesta v obci Pernek, 
• 3 000,00 € za odvoz plastov obcou a za zvoz zberných nádob na 
zmesový komunálny odpad z neprístupných uličiek obcou, ich 
zhromaždenie na prístupnom mieste a vrátenie na pôvodné 
miesto.

Obec Pernek zvýšila minimálny miestny poplatok za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady na rok 2024 takto: 
• 120 l nádoba: 52,00 € (8 x 6,50 €); v r. 2023 to bolo 40,00 €,
• 240 l nádoba: 80,00 € (8 x 10,00 €); v r. 2023 to bolo 64,00 €, 
• 1 100 l nádoba: 384,00 € (8 x 48,00 €); v r. 2023 to bolo 360,00 €.

Od 01. 01. 2024 sa v obci Pernek používajú plomby na zberné nádoby 
na zmesový kom. odpad, na ktorých je nápis OBEC PERNEK 2024 a 
sériové číslo plomby, a ktoré sú farebne rozlíšené podľa objemu 
zberných nádob takto: 
a) 120 l zberná nádoba: zelená plomba, 
b) 240 l zberná nádoba: tmavomodrá plomba, 
c) 1 100 l zberná nádoba: žltá plomba.
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Aj napriek tomu, že sa nám darí znižovať množstvo vyprodukovaného zmesového komunálneho 
odpadu a zvyšovať mieru separácie, tento rok sme museli pristúpiť k zvýšeniu poplatkov za komu-
nálny odpad. Je to z dôvodu nárastu ceny za službu zvozu a zneškodnenia odpadu. Informácia 
o produkcii odpadu za jednotlivé domácnosti v roku 2023 bude občanom poskytnutá v prvom 
štvrťroku 2024.

Triedenie a nakladanie s odpadmi

Veľkosť zbernej 

nádoby

Sadzba za zbernú 

nádobu

Minimálny počet 

vývozov

Minimálny ročný 

poplatok

120 l 6,50 € 8 52 €

240 l 10,00 € 8 80 €

1 100 l 48,00 € 8 384 €

Poplatky za odpad 2024

Naďalej zostáva povinnosť označovať zberné nádoby plombami. Pre rok 2024 to budú farebne odlíšené 
plomby s nápisom: OBEC PERNEK 2024.

Zelená farba pre 120 l zbernú nádobu.

Tmavo modrá farba pre 240 l zbernú nádobu.

Žltá farba pre 1 100 l zbernú nádobu. 

Plomby s označením OBEC PERNEK 2023 je možné použiť ešte v januári 2024.

Prevádzkové hodiny Zberného miesta odpadov v Perneku v roku 2024

Aj touto cestou chceme dôrazne upozorniť občanov, aby nenavštevovali Zberné miesto
odpadov mimo prevádzkových hodín a nenosili tam odpad, ktorý tam nepatrí (objemný 
odpad, dosky, asfalt, azbest...). Taktiež upozorňujeme občanov, aby objemný odpad 
nevykladali na stojiská kontajnerov, nakoľko takéto konanie je priestupkom proti VZN 
o nakladaní s odpadmi a bude sankcionované.

➢ každú stredu počas celého kalendárneho roka v čase od 15.00 do 17.00 h,
➢ každú sobotu 

v mesiacoch november až marec v čase od 13.00 do 15.00 h,
v mesiacoch apríl až október v čase od 13.00 do 16.00 h.
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Obec Pernek na základe požiadavky Environmentálnej polície vyzýva domácnosti 
priľahlé k vodným tokom, a taktiež všetky reštauračné a pohostinské prevádzky 
na území obce, aby preukázali spôsob likvidácie odpadových vôd. Výzva sa týka 
domácností a prevádzok, ktoré doklady zatiaľ nepredložili. 

Preukázať spôsob likvidácie odpadových vôd je možné:

• fotokópiami dokladov o odvoze a likvidácii odpadovej vody zo žumpy,

• doložením fotokópie rozhodnutia o povolení prevádzkovania malej (domovej) 
čistiarne odpadových vôd,

• čestným vyhlásením o spôsobe likvidácie odpadových vôd.

Doklady je potrebné doložiť k prebiehajúcemu konaniu Environmentálnej polície 
č. PPZ-NCODK-OENV4-2023/054578, týkajúceho sa vypúšťania odpadových vôd do 
vodných tokov v katastri obce Pernek.

Výzva sa týka nasledujúcich súpisných čísiel (z nich len domácnosti a prevádzky, 
ktoré doklady zatiaľ nepredložili): 384, 210, 209, 208, 207, 206, 204, 203, 201, 198, 
197, 225, 226, 227, 228, 229, 230, 232, 233, 234, 235, 236, 237, 238, 239, 240, 241, 
243, 246, 247, 248, 249, 251, 252, 407, 382, 253, 254, 255, 256, 258, 434, 257, 433, 
261, 259, 262, 263, 264, 265, 273, 274, 437, 438, 439, 440, 441, 444, 420, 449, 443, 
414, 143, 144, 371, 426, 372, 380, 378, 147, 148, 149, 150, 151, 163 a všetkých 
pohostinských a reštauračných prevádzok v katastri obce Pernek (vrátane Pezinskej 
Baby).

Doklady je možné doručiť do podateľne Obecného úradu Pernek alebo zaslať 
e-mailom na adresu starosta@pernek.sk do 31. 1. 2024.

Ďakujeme za spoluprácu a pochopenie.

Výzva na poskytnutie informácie o spôsobe likvidácie odpadových vôd
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Z diania v Perneku
Vážení priatelia,

po vianočných časoch, keď 
nastalo zaslúžené upokojenie 
a spomalenie rýchleho životného 
tempa, na prahu nového roka 
prichádza okrem novoročnej energie 
a plánov aj okamih zastavenia 
a ohliadnutia sa za tým končiacim...     

Ak môžem hovoriť za seba, bol 
už pootvorenejším nadýchnutím 
aj uvoľnením predošlého napätia, 
a v tomto duchu sa niesol i život 
v našej škole. S radosťou sme vrátili 
do života tradičné aktivity, rok plynul 
prevažne v bežnom režime, i keď 
v pozadí sme stále vnímali, monitoro-
vali a eliminovali ohrozenie ochore-
ním Covid-19 predovšetkým z dôvo-
du, aby neboli ohrozené deti, a tým aj 
vaše rodiny. Opäť vyslovujem poďa-
kovanie zodpovedným rodičom, ktorí 
svoje deti posielali do ZŠ aj MŠ len 
zdravé.

V januári sa podarilo osadiť 
v školskej záhrade posledné prvky 
environmentálneho projektu Učíme 
sa v prírode – dendrofón a náučnú 
tabuľu o dobe rozkladu odpadov. 
Okrem prípravy a napísania polroč-
ných previerok sme stihli i pomysel-
ný výlet do vesmíru, návštevou výs-
tavy Cosmos Discovery v Bratislave, 
ktorá žiakov značne obohatila o nové 
vedomosti. Február sa niesol vo fa-
šiangovom duchu, v škole aj v škôlke 
sa uskutočnil Školský fašiangový 
karneval. V tomto období sa pričine-
ním školy zabavili aj dospelí, keďže 
rada školy v spolupráci so základnou 
aj materskou školou usporiadala 
Školskú zábavu. Zo srdca ďakujeme 
organizátorom a všetkým hosťom 
za skvelú atmosféru a podujatie 
na úrovni. V jarných mesiacoch sa 
konalo školské kolo recitačnej súťaže 
Zúbkove pramene, víťazky postúpili 
do obvodného kola v Malackách, kde 
jedna z nich získala 3. miesto. 

Viacerými aktivitami sme si 
pripomenuli marec - mesiac knihy, 
k Veľkej noci deti namaľovali kraslice, 
zhliadli viaceré divadelné predstavenia, 
uskutočnil sa zápis do 1. ročníka aj 
do materskej školy, oslávili sme Deň 
Zeme, vystúpili s kultúrnym progra-
mom na Deň matiek. 

V Perneku sme v máji objavili histo-
rickú pivnicu u pani Ing. Márie Haliná-
rovej a v Rohožníku Obecné múzeum 
so zaujímavými historickými exponát-
mi. V júni žiaci získali veľa príjemných 
zážitkov v Škole v prírode Súľov, s oko-
litými školami sa zúčastnili na Veselej 
olympiáde malotriedok v Mariánke, 
zašportovali si pri oslavách MDD 
v našej škole. Stihli sme aj turisticky 
vybehnúť do malebnej perneckej  
prírody, uskutočnili sa školské výlety 
základnej školy na hrad Červený 
Kameň a do History parku Štefanová, 
materskej školy do Slovenského 
národného múzea v Bratislave. Po celý 
rok pracovala v našej škole SZUŠ 
Lozorno, výtvarný odbor. Na záver 
školského roka nás tradične poctili 
náučnou návštevou naši páni hasiči 
z DHZ Pernek. Uskutočnila sa aj 
rozlúčka predškolákov so škôlkou 
a štvrtákov so školou. 

Počas letných prázdnin škola 
taktiež nezaháľala, revitalizoval sa 
školský dvor natretím múrov, zakúpe-
ním nových lavičiek a vybudovaním 
stojiska na detské bicykle prostred-
níctvom nadačného projektu spoloč-
nosti DELL „ Zdravá cesta do školy“, 
vypracovaného a zrealizovaného 
v spolupráci s rodičmi našich detí, za čo 
všetkým patrí naše poďakovanie.

Práce v areáli školy pokračovali 
i po úspešnom začiatku školského roka, 
uskutočnila sa rodičovská brigáda, na-

tieranie preliezacích a herných prvkov, 
impregnácia a opravy dreveného 
altánku. Úprimne všetkým ďakujeme. 

Do školskej záhrady bola zakúpená 
lanová lezecká veža a na dvor hrací 
panel „Piškvorky“, všetko z finančných 
výťažkov zo školských plesov a zábavy. 
Mimoškolské podujatia pokračovali 
i v jesenných mesiacoch, turistika        
do Sádku, Šarkaniáda, školská exkurzia 
do FirstFarms AgraM, s. r. o., 
v Plaveckom Štvrtku, kde žiaci 
zážitkovým učením spoznávali život 
hovädzieho dobytka, a do Starej 
ľudovej školy v Plaveckom Štvrtku, 
kde sa oboznámili s historickými 
osobitosťami učenia v minulosti. 
Uskutočnil sa i tradičný Svetielkový
sprievod, kultúrne vystúpenie 
pre dôchodcov, vianočné fotografova-
nie, pozvali sme do školy kúzelníka aj 
bábkové divadlo, vianočne sme vyzdo-
bili školu aj škôlku, privítali Mikuláša, 
napiekli vianočné medovníčky. 

V závere roka sa vyskytli problémy 
s prevádzkou MŠ, ŠJ aj ŠKD z dôvodu 
vysokej chorobnosti pracovníkov tých-
to organizačných zložiek, no v základ-
nej škole sa prezenčne vyučovalo do 
posledného dňa 22. 12. 2023, keď deti 
odmenil darčekmi Ježiško.

Starý rok sme teda nezakončili 
práve najšťastnejšie, no verím, že o to 
bude ten nový k nám zhovievavejší...  

Ďakujeme pekne všetkým, ktorí ste 
nám boli v uplynulom roku nápomocní, 
spolupracujúci a chápajúci, rodičom, 
priateľom školy, OcÚ Pernek, občanom 
Perneka, budeme vám za to veľmi 
vďační i v tom nadchádzajúcom.

Želám vám, v mene Základnej 
školy s materskou školou, nový rok 
2024 plný šťastia, pevného zdravia, 
vzájomného porozumenia, ohľadu-
plnosti a ľudskosti.

S úctou,                                                                                        
Mgr. Silvia Hricová, riaditeľka školy

Základná škola s materskou školou Pernek
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Dobrovoľný hasičský zbor Pernek

Po ukončení oficiálnej časti nasledovala zábava 
pri muzike, ktorá trvala do ranných hodín.

Záver roka preveril našu akcieschopnosť.  
Počas decembra sme mali 10 výjazdov výlučne 
k popadaným stromom.
23. 12. 23 sme mali štyri výjazdy počas jedného 
dňa. Posledný výjazd bol na Vianoce 24. 12., keď 
sme na základe požiadavky krajského 
operačného strediska vyrazili odstraňovať 
popadané stromy na ceste 503 v smere z Perneka 
na Pezinskú Babu.

Jednou z významných aktivít, ktorej sme sa 
počas uplynulého roka venovali, bola rekonštruk-
cia hasičskej zbrojnice. V rámci brigád sme 
dokončili priečky na druhom poschodí, komplet-
ne postavili múrik pri bočnom vchode. Napojili 
zvody zo strechy do záchytných nádrží. Zo zadnej 
strany od Floriána sme dokončili drenáže, osadili 
obrubníky, vybudovali chodník k zadnému 
vchodu. V parku za zbrojnicou sme vytvorili 
čerpacie miesto, rozprestreli zeminu a zasiali 
trávu. V garáži sme prebrúsili betónový poter 
a natreli ho špeciálnou farbou.

Vážení spoluobčania,

v mene Dobrovoľného hasičského zboru Pernek 
vám prajem v Novom roku veľa zdravia, šťastia 
a Božieho požehnania.

Jednotka po príchode na miesto udalosti doplni-
la zasahujúce vozidlá vodou a následne 
kyvadlovo zabezpečovala dovoz ďalšej vody 
zasahujúcim jednotkám. Po lokalizácii požiariska 
bola jednotka odvelená na základňu.

23. 9. 2023 sme oslávili 130. výročie vzniku 
dobrovoľného hasičského zboru v Perneku. 
Oslava začala pochodom od kultúrneho domu            
za sprievodu muziky do kostola. Po svätej omši 
sa sprievod presunul do kultúrneho domu, kde 
bol slávnostný obed. Následne prebehla 
slávnostná členská schôdza, kde bola prečítaná 
správa o činnosti za posledných 10 rokov, boli 
odovzdané povýšenia, udelené vyznamenania 
a pamätné listy.

Celkovo tu zasahovalo 9 príslušníkov DHZ Pernek. 
Krátko pred 14:00 bola cesta v jednom pruhu 
sprejazdnená, odovzdaná správcovi cesty a my 
sme sa mohli pobrať k rodinám. 

Ing. Miroslav Bokes
referent mládeže, DHZ Pernek                                                                                                 

V uplynulom roku evidujeme 
celkovo 19 výjazdov. Trikrát 
sme hasili požiare, 16 výjaz-
dov smerovalo k popadaným 
stromom. Tradične sme sa 
zapojili do prospešných akti-
vít, organizovali či zúčastnili

sa na rôznych kultúrnospoločenských poduja-
tiach. Pripomeňme si tie najvýznamnejšie.

22. 6. 2023 v čase 9:50 na základe požiadavky 
KOS BA bola jednotka DHZO Pernek 1+4 s vozi-
dlom CAS 25 Š 706 vyslaná k požiaru priemysel-
ného objektu v obci Rovinka.  
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Vážení Pernečania, 
v závere môjho mi-

nuloročného príspevku 
v Perneckom spravodaji som vy-
jadril nádej, že v r. 2023 bude 
právoplatne ukončené konanie 
o reštitučnom nároku uplatne-
nom dňa 31. 12. 1992 pod. č. j. 
2570/92. Dlho očakávaný výkon 
spravodlivosti sa zhmotnil v Roz-
hodnutí Okresného úradu 
Malacky, pozemkového a lesného 
odboru, zn. OU-MA-PLO 
2023/000478-264/SIN, ktoré 
nadobudlo právoplatnosť dňa 
31. 5. 2023. Dovolím si osobnú 
poznámku, že to bol veľmi cenný 
darček k mojim narodeninám.

V dôsledku úspešnej reštitúcie 
sa výmera spoločnej nehnuteľ-
nosti v katastrálnom území 
Pernek zväčšila o vyše 77 ha, čo 
je nárast o viac ako polovicu 
doterajšej výmery. Ide o lesné 
a poľnohospodárske pozemky 
nachádzajúce sa v lokalitách 
Heštún (JZ svah), Skalka 
a Lieština. Novonadobudnuté 
parcely sú evidované na liste 
vlastníctva č. 2433 v katastrál-
nom území Pernek.

Je úlohou výboru Perneckého 
pozemkového spoločenstva, aby 
sa nárast výmery spoločnej 
nehnuteľnosti kladne prejavil 
v hospodárení spoločenstva. 
Výbor už v tejto veci podniká 
potrebné kroky.

Pre úplnosť je potrebné dodať, 
že reštitučný proces v prospech 
oprávnených osôb a ich dedičov, 
ktorými sú poväčšine podielnici 
Perneckého pozemkového spolo-
čenstva, nie je definitívne ukon-
čený, pretože relatívne malá časť 
pozemkov podliehajúcich 
reštitučnému nároku nemohla 
byť z právnych dôvodov vydaná. 
Ale správny orgán vo veci koná, 
aby si oprávnené osoby, resp. ich 
dediči, mohli uplatniť od Slo-
venského pozemkového fondu 
právo na náhradu za nehnuteľ-
nosti, ku ktorým im nebolo 
priznané vlastnícke právo.

Rutinný život spoločenstva bol 
„spestrený“ skutočnosťou, že aj 
zasadnutie zhromaždenia 
Perneckého pozemkového 
spoločenstva v r. 2023 bolo 
uskutočnené formou korešpon-
denčného hlasovania. Pretože sa 
tak stalo z dôvodu mojej 
zdravotnej indispozície, som 
mimoriadne rád, že vďaka 
disciplinovanosti podielnikov 
boli schválené všetky návrhy 
uznesení. Veľká vďaka všetkým 
hlasujúcim.  Zo schválených 
uznesení si dovolím osobitne 
spomenúť uznesenie o súhlase 
zhromaždenia s vybudovaním 
a vyznačením turistického 
pešieho chodníka na pozemkoch 
spoločnej nehnuteľnosti 
v katastrálnom území Pernek. 
Zhromaždenie mi uložilo vydať 
v mene členov spoločenstva pre 
Občianske združenie Pernecké 
ONÉ písomné súhlasné stano-
visko za účelom vybudovania 
a vyznačenia predmetného 
turistického chodníka. Keďže 
výboru Perneckého pozemko-
vého spoločenstva mimoriadne 
záleží na vzájomne korektných 
vzťahoch s inštitúciami a združe-
niami v obci Pernek, rád som 
uznesenie zhromaždenia splnil. 
V tejto súvislosti si dovoľujem 
spomenúť, že Dobrovoľný 
hasičský zbor Pernek udelil 
Perneckému pozemkovému 
spoločenstvu Ďakovný list za 
podporu pri výstavbe Hasičskej 
zbrojnice v Perneku. Výbor 
spoločenstva ocenenie od 
hasičov potešilo, radi sme 
prispeli v rámci našich možností 
k užitočnému dielu.

Už tradičná je naša spolupráca 
s Poľovným združením Podhorák
Kuchyňa-Pernek. Významná je 
samozrejme vzájomne užitočná 
komunikácia s Obecným úradom 
Pernek. Výbor Perneckého po-
zemkového spoločenstva sa 
nebráni ani kontaktom s inými 
inštitúciami a združeniami 
z Perneka.

K nepríjemným prekvapeniam 
pri výkone funkcie predsedu 
spoločenstva patrí skutočnosť,  
že nie všetci podielnici zatiaľ 
adekvátne reagovali na možnosť 
výplaty dividend za r. 2021 
a náhrad za vecné bremeno za 
r. 2022. Vzhľadom na vývoj 
inflácie v uplynulom období je mi 
ľúto strát reálnej hodnoty nevy-
platených peňazí.

Neteší ma ani „nekonečné“ 
pokračovanie súdneho sporu 
ohľadne poznámky o vyvrátenej 
hodnovernosti údajov, ktorá sa 
síce týka iba niektorých parciel 
evidovaných na liste vlastníctva 
č. 1420 v katastrálnom území 
Pernek, ale negatívne ovplyvňuje 
nakladanie s množstvom parciel 
tvoriacich našu spoločnú nehnu-
teľnosť. Ani vymáhanie dlžnej 
čiastky za kúpu drevnej hmoty 
od spoločnosti DREVIA, s. r. o., sa 
evidentne neobíde bez riešenia 
súdnou cestou. Táto chýbajúca 
čiastka na našom účte má o. i. 
negatívny vplyv na možnosť 
rozšírenia podnikateľských 
aktivít Perneckého pozemkového 
spoločenstva a možnosť výplaty 
ďalších dividend podielnikom.

Z aktivít výboru spoločenstva 
si zaslúži zmienku aj spolupráca 
výboru spoločenstva 
s Notárskymi úradmi za účelom 
poskytnutia súčinnosti pri dedení 
podielov spoločnej nehnuteľnosti 
v katastrálnom území Pernek.

O prebiehajúcich aktivitách 
výboru a o činnosti spoločenstva 
sa môžu záujemcovia dozvedieť 
viac na webe 
www.pernecke-ps.sk.

Záverom želám členom 
Perneckého pozemkového 
spoločenstva, obyvateľom 
Perneka, chalupárom 
a návštevníkom Perneka najmä 
veľa zdravia v roku 2024. Teším 
sa na osobné stretnutia.

Ing. Vladislav Chaloupka
predseda Perneckého 

pozemkového spoločenstva

Rok 2023 v Perneckom urbariáte

http://www.pernecke-ps.sk/


Sme tanečná skupina Junior Breakers a venujeme sa tanečnému štýlu breaking
(Breakdance). Pôsobíme v obciach Pernek, Kuchyňa a Jablonové, kde sa konajú 
tréningy pravidelne raz do týždňa. 

V roku 2023 sme ako skupina súťažili v celonárodnej tanečnej lige. Zúčastnili 
sme sa troch kvalifikačných predkôl v mestách Bratislava, Bojnice a Košice. 

Naša tanečná FlashTaps Cloggers skupina 
sa venuje cloggingu v Perneku 11 rokov. 
Clogging je stepový druh tanca, ktorý sa 
vyvíjal v Amerike, kde ho rozvíjali prisťa-
hovalci, a preto v ňom môžete nájsť prvky 
rôznych krajín a kultúr. My sme si tento 
tanec obľúbili, a preto sa nám podarilo 

FlashTaps Cloggers

udržať našu skupinu tak dlho. Popri cloggingu sme sa vždy okrajovo 
venovali ešte line dance (radový tanec) alebo round dance (kruhový

tanec). Sú to veľmi nenáročné tance, ktoré si nevyžadujú žiadne skúsenosti a sú veľmi jednoduché. 
Rada by som skúsila otvoriť hodinu aj s týmito tancami v ďalšom roku. Ak má niekto chuť skúsiť 
clogging alebo line dance, budeme veľmi radi, ak sa k nám pridá. Hodiny sú zdarma a pre každého, kto 
má chuť hýbať sa.

Monika Ledníková

Junior Breakers

Súťaží sa zúčastnili aj deti a mládež z Perneka a snažili sa 
zbierať body na záverečné finále. Celkové finále sa konalo 
v Bratislave, kam mohlo postúpiť len 16 najlepších z celého 
Slovenska. Naša skupina zaznamenala vo veľkej konkuren-
cii dva veľké úspechy, a to 4. miesto v mládežníckej kategórii 
a 16. miesto v detskej kategórií na celkovom finále Majstrov-
stiev Slovenska. Veľká gratulácia však patrí všetkým, ktorí sa 
súťaže zúčastnili. Okrem súťaženia sme počas roka viackrát 
vystupovali pre našich rodičov, ale tiež aj pre celú obec. 

Počas letných prázdnin sa organizovali športovo-umelecké dni, kde nás počas dvoch dní navštívili 
štyria profesionálni tanečníci a užili sme si skvelý letný program. 

Počas nového roka 2024 sa budú konať Letné olympijské hry v Paríži, kde sa prvýkrát v histórii 
predstaví aj breaking ako olympijská disciplína. Naša skupina sa na nový rok veľmi teší, pripravujeme 
veľa nových plánov. Prajem aj vám všetko dobré do nového roka 2024.

Juraj Bujna
tréner

Knižný klub

Od novembra 2023 pôsobí v našej obci Pernecký knižný klub. Je to stretnutie milovníkov kníh, debaty 
nadšencov čítania pri dobrom čaji. Na stretnutiach sa nerozprávame len o knihách, reč sa zvrtne aj 
na filmové spracovania kníh, hercov, herečky, ilustrácie, výstavy, divadlo, hudbu, koncerty... 

Radíme si o dobrých knihách, požičiavame si ich navzájom, čítame si úryvky. Príjemná debata je 
určená dospelým, no chystáme stretnutie aj s najmladšími čitateľmi. Prvé dve stretnutia boli venované 
knihám, ktoré práve čítame a našim najobľúbenejším knihám. Najbližšie nás čakajú témy: historické 
romány, potom detektívky a literatúra pre deti. Stretávame sa raz do mesiaca, prvú nedeľu v mesiaci 
v zasadačke OcÚ väčšinou o 17.00. Noví milovníci kníh sú v našom klube srdečne vítaní.

Marcela Petríková
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Milí Pernečania,

počas celého roka 2023 sme sa snažili ako občianske združenie (OZ) vyvíjať 
aktivity smerujúce najmä k zviditeľňovaniu našej krásnej obce 
a k rozširovaniu turistickej a cyklistickej infraštruktúry pre nás všetkých. 
Výpočet aktivít v roku 2023 za naše OZ je podľa nás pomerne rozsiahly, veď 
posúďte sami:

V rámci 2. ročníka otvorenia turistickej sezóny v Perneku sme podpísali 
„Memorandum o vzájomnej spolupráci a podpore“ medzi naším OZ a obcou

Občianske združenie Pernecké ONÉ

Kuchyňa za účelom realizácie projektu: Cyklotrasa Pernek -
Kuchyňa. Cyklotrasa je v súčasnosti v štádiu adminis-
tratívneho vybavovania. Náklady na jej vybudovanie, bude 
hradiť Slovenský cykloklub a Bratislavský samosprávny 
kraj (BSK). Časť nákladov na výrobu 4 kusov informačných 
panelov uhradí obec Kuchyňa a sponzori. 

Samotný 2. ročník jarného otvorenia turistickej sezóny bol 
pomerne úspešný a stáva sa už tradičným turisticko-
spoločenským podujatím v Bratislavskom regióne.

Program pozostával z komentovaného prechodu náučným chodníkom a sprievodných aktivít zúčast-
nených hostí. O občerstvenie sa postarali Pernecké ohne. Zo zúčastnených hostí, zástupcov samo-
správ a organizácií možno napr. vymenovať: poslancov obce Pernek, starostku obce Kuchyňa, 
zástupcu BSK, zástupcu Klubu slovenských turistov (KST), zástupcu Krajského pamiatkového úradu 
Trnava, riaditeľa Štátnej ochrany prírody SR, členov OZ Malokarpatský banícky spolok vPezinku, OZ 
Spolok Permon Marianka a iných. 3. ročník jarného otvorenia turistickej sezóny sa bude opäť 
tradične konať v Starom lome v termíne 18. 5. 2024. Srdečne vás touto cestou pozývame. Okrem 
tohto už pre nás tradičného podujatia sme zorganizovali komentovaný prechod náučným chodníkom 
v Perneku a stretnutie turistov KST regiónu Malé Karpaty na Troch Krížoch dňa 17. 6. 2023.

Ďalšou významnou propagačnou aktivitou pre náš 
Pernek je natáčanie pravidelnej turistickej televíznej 
relácie RTVS - Televíkend v Perneku. Ohlasy na tele-
vízny príspevok okolia Perneka a na náučný cyklo-
turistický chodník boli pozitívne a Pernek sa stal na 
okamih v televízii stredom Slovenska. ☺ Redakcia 
Televíkendu nám prisľúbila natáčanie aj v roku 2024 
v rámci otvorenia Náučného cykloturistického 
chodníka Pernek - Pezinok. Z plánovaných projektov 
na rok 2023 sa nám podaril dokončiť už spomínaný 

Aj na rok 2024 máme veľa plánov a nápadov. Medzi inými to bude napr. aj 
účasť nášho OZ na obecných oslavách 630. výročia prvej písomnej zmienky 
o Perneku alebo vyznačenie novej turistickej trasy na Tri Kríže a iné. Držte 
nám palce, pretože všetko čo robíme, robíme najmä pre vás všetkých. 

Všetko dobré v novom roku 2024 vám želá OZ Pernecké ONÉ.

náučný chodník do Pezinka v spolupráci s OZ Malokarpatský banícky spolok 
v Pezinku. Ďalej bolo zrealizované nové turistické značenie cez Kostolný vrch 
a miestne značenie v obci Pernek za finančnej účasti KST. V polke roka sme 
boli úspešní v rámci dotačného mechanizmu BSK a v súčasnosti pracujeme 
na projekte „Revitalizácie náučných cyklotrás“ (altánky, drevné sedenie, 
cykloznačenie a infopanel) v katastri obce Pernek s celkovým rozpočtom 
viac ako 7 tisíc eur. Taktiež sa nám podaril zrealizovať projekt revitalizácie 
priestoru Perneckého vrtu s finančnou spoluúčasťou obce Pernek vo výške 
750 eur. 

PhDr. JUDr. Lukáš CHADALÍK                                                      
Mgr. Zuzana PALLOVÁ
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Pýtate sa čo to vlastne je Jednota 
dôchodcov na Slovensku (ďalej len JDS)? 
Tu je krátky sumár jej činností:

– chráni práva a oprávnené požiadavky 
dôchodcov na spravodlivé a dôstojné 
dôchodkové zabezpečenie, zdravotnú
a sociálnu starostlivosť,

– pomáha pri príprave občanov na život             
a prácu v dôchodkovom veku – sleduje vývoj 
životnej úrovne dôchodcov a navrhuje 
príslušné opatrenia,

– poskytuje sociálnu, zdravotnú a právno-
poradenskú pomoc svojim členom,

– podieľa sa na organizovaní zdravotnej, 
rekondičnej, kúpeľnej a rekreačnej, športovej           
a turistickej starostlivosti o dôchodcov,

– pomáha pri realizácii celoživotného 
vzdelávania a podporuje kultúrno-
spoločenské aktivity seniorov,

– je členom medzinárodných organizácií 
seniorov EURAG (Európska organizácia 
starších ľudí) a EEFC (Európsky ekonomický 
a sociálny výbor)

JDS v súčasnosti združuje 92 872 členov.

Ročne sa organizuje množstvo veľmi 
zaujímavých podujatí, či už na poli športo-
vom, kultúrnom, zdravotnom alebo literár-
nom. Len na Záhorí sa robí napríklad viacero 
plesov, pochovávanie basy vo Vysokej               
pri Morave, majáles, juniáles, Anna bál, 
varenie guláša, mesiac úcty k starším, 
Katarínska zábava, rozlúčka s rokom.            
Ale organizujú sa aj návštevy divadiel, 
koncertov, literárne súťaže, športové hry. 

V spolupráci s Ministerstvom práce, 
sociálnych vecí a rodiny SR a liečebnými 
kúpeľmi organizuje JDS každoročne finančne 
zvýhodnené dotované rekondično-liečebné 
pobyty, v priemere ide o 7 000 pobytov.

Jednota dôchodcov už aj v Perneku

Na celoslovenskej úrovni sa každoročne 
organizujú:

• športové hry a turistický zraz seniorov,

• prehliadka speváckych a folklórnych 
súborov seniorov,

• prehliadka v umeleckom prednese 
poézie, prózy a vlastnej tvorby,

• prehliadka ručných prác Zlaté ruky.

Čo mám urobiť, aby som sa stal 
členom?

• Vypísať prihlášku, ktorú je možné si 
vyzdvihnúť priamo u Vierky 
Jadrníčkovej, alebo si ju stiahnuť 
z obecnej webovej stránky v časti 
Aktuality.

• Zaplatiť príspevok v hodnote 10 € 
(3 € členský príspevok, 7 € dar na chod 
základnej organizácie).

Musím byť dôchodca?

NIE. Seniori, ktorých jediným príjmom je 
dôchodok, majú zvýhodnené podmienky 
na vstup na jednotlivé podujatia.

Pracovne aktívni ľudia môžu byť členom, 
zúčastňovať sa podujatí, ale nebudú mať 
zvýhodnenú cenu.

Veľmi dlho sa o možnosti založiť v Perneku základnú organizáciu Jednoty dôchodcov hovorilo, 
ale nikdy sa nenašiel odvážny a zanietený senior, ktorý by túto agendu bol ochotný zastrešiť, až 
konečne prišla do dôchodku Vierka Jadrníčková. 
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Prvé miestne referendum v Perneku

Máme za sebou vôbec prvé miestne referendum v histórii našej obce. Pýtali sme sa na váš
názor na ťažobnú činnosť v kameňolome.

Účasť na referende bola 68,01 % (zúčastnilo sa ho 504 z celkovo 741 oprávnených
voličov). Celkový počet platných hlasov bol 487.

Drvivá väčšina (cca 94 %) zúčastnených vyslovila nesúhlas s ťažobnou činnosťou
v miestnom kameňolome a zároveň dala vedeniu obce silnú podporu v úsilí o nepovolení
ťažby a v snahe o zrušenie dobývacieho priestoru.

Netreba zabúdať, že napriek tomu to nemusí stačiť, toto naše referendum je len
podporná aktivita. Vedenie obce samozrejme urobí všetko preto, aby naplnilo vôľu
občanov. Hneď prvým krokom bolo, že výsledok referenda bol oznámený Okresnému
úradu Bratislava, ktorý riadi celý proces posudzovania vplyvov na životné prostredie, a
taktiež nasledovalo oznámenie Obvodnému banskému úradu ako povoľujúcemu orgánu.

1. júla sme v našej farnosti Ducha svätého v Perneku privítali
nového pána farára Mgr. Petra Drbohlava.

Presne po desiatich rokoch od jeho kňazskej vysviacky sa
Pernek stal jeho prvou farnosťou. V minulosti ako kaplán slúžil
v Stupave, Skalici, Bratislave – Blumentáli, Malackách
a Bratislave-Rači. Tešíme sa na vzájomnú spoluprácu a prajeme,
aby sa Pernek stal jeho skutočným domovom.

Ako môžete vidieť na fotke, jeho veľkou záľubou okrem iného je
chov kačíc, ktoré zdobia farskú záhradu.

Nový katolícky kňaz v perneckej farnosti
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Rok 1929 sa do dejín zapísal viacerými výz-
namnými udalosťami. Napríklad krachom  
na Newyorskej burze, ktorý odštartoval 
veľkú celosvetovú krízu. Alebo tým, že 
v Prahe otvoril svoju prvú sólovú výstavu 
španielsky maliar Salvador Dalí. Narodila 
sa známa filmová režisérka a pedagogička 
Věra Chytilová. A v Perneku sa narodila 
naša dnes najstaršia občianka, pani 
Blažena Šimunová. Pani Blažena je 
napriek jej 94 rokom vo veľmi dobrej 
psychickej kondícii, vďaka čomu mohol 
vzniknúť aj tento rozhovor.

Každého môjho respondenta sa na úvod 
pýtam, čo pre neho znamená Pernek, musím 
tak urobiť aj pri Vás.
Prežila som v Perneku celý svoj život. Narodila 
som sa v júni 1929 v Tŕňu (pre nepernečanov –
časť obce Pernek za kostolom) na mieste, kde 
dnes býva Vierka Jadrníčková. Bola to časť 
dediny, kde bývali chudobní ľudia. Boli tam pos-
tavené malé domčeky, pri ktorých nebol žiaden 
dvor, preto ľudia mohli chovať len kozy.

Bohatší ľudia bývali v centre Perneka, kde 
chovali kravy a mali kone. Moje detstvo 
a mladosť boli spojené so zvieratami. Môj 
otec bol obecný pastier, každé ráno hnal kravy 
z celej dediny na pašu, hlavne na Hrabník. Ja 
som ako malé dievča musela hnať kozy 
smerom od Glembových na hlavnú ulicu, tam 
sme potom už išli s otcom spolu. Boli sme 
chudobní, ale v našej rodine vždy vládla 
harmónia, poslušnosť a úcta k rodičom. 

Ako ste prežili svoje detstvo?
Už som hovorila, že som sa narodila v Tŕňu. 
Otec ako obecný pastier sa mohol neskôr 
s rodinou presťahovať do pôvodnej budovy 
v Drevenici, kde bola vyčlenená jedna 
miestnosť na bývanie pre pastiera. Vedľa 
našej izby bola miestnosť, kde sa chovali 
obecné býky. Zväčša sme sa starali o tri kusy. 
Za pripustenie kravy sa inkasoval určitý 
poplatok, ktorý slúžil na obstaranie žrádla pre 
býky. Obecná býkareň na tomto miesta bola 
zlikvidovaná pred druhou svetovou vojnou. 
Tesne po vojne sa na tomto mieste postavila 
dočasná drevená stavba, ktorá „dočasne“ 
slúžila vyše 70 rokov najskôr ako škola, 
neskôr ako družina, klub, krčma. 

Spomeniete si na najobľúbenejšie hry, ktoré 
ste ako dieťa mali rada?
Najväčšia zábava bolo zimné sánkovanie sa. 
Keď sneh napadol v novembri a topil sa až na 
jar.  Ale nepredstavujte si žiadne sane, zobrali 
sme mame z kuchyne korýtko na chlieb 
a v tom sme sa vozili. Naša sánkarská dráha 
viedla od domu, kde dnes býva Vierka 
Jadrníčková, až dole po hlavnú cestu. V lete 
sme často hrávali guličky, keď sme boli už 
väčší tak sme sa hrali na rodinu. Medzi 
domami sme si urobili akože kuchyňu a tvárili 
sa čo dobré uvaríme mužovi. Ktorý keď 
prišiel, tak sme mu, samozrejme, hneď 
vynadali, že bol v krčme a minul peniaze.

Ako si spomínate na školu?
Vater Unser im Himmel, Geheiligt werde Dein
Name (pozn. Otčenáš po nemecky, pani 
Blažena mi ho plynulo zarecitovala)

Srdcom Pernečan
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– aj takéto sú spomienky na moje školské časy. 
Počas druhej svetovej vojny som tri roky 
chodila do nemeckej školy. Učil nás rodený 
Nemec. Každý deň sa začínal modlitbou, 
spievali sme nemecké pesničky a učili sa 
normálne predmety ako iné deti. Nemecká 
trieda bola v dome, kde dnes bývajú 
Matejkovci, bol to pôvodne dom Kavkových. 
Okrem perneckých detí tam chodili aj deti 
Huncokárov. Huncokári boli drevorubači, 
hájnici a lesníci, väčšina z nich pochádzala 
z rakúskych Álp. Žili v lesoch Malých Karpát. 

Pamätám si na humornú príhodu, keď sme raz 
v škole dostali trest a učiteľ nás zatvoril 
v triede. Bohužiaľ na nás zabudol a rodičia 
večer zistili, že ich deti neprišli domov. Tak 
nám pomáhali vyskákať cez okno.

Celkovo som vychodila osem tried. Chodila 
som do školy u Bencú. Tašky sme nemali, tak 
šlabikár a rafikár (drevený peračník) pod 
pazuchu a už som šliapala do školy. Niektoré 
deti chodili do školy len v zime, keď nemuseli 
rodičom pomáhať na poliach. 

Máme tesne po vianočnom období, aké boli 
Vianoce vášho detstva a dospievania?
V každom dome bol živý vianočný stromček. 
Bol malý a zavesený na strope nad stolom. 
Ozdoby sme robili z kockového cukru 
a orechov, ktoré sme zabalili do staniolu. 
Používali sa na ozdobu tiež jabĺčka, my hlavne 
vajdlinky. Môj stareček dával pod stôl ražnú 
slamu. Už neviem, prečo to vlastne robil. A tiež 
omotával reťaz okolo štedrovečerného stola. 
Stôl obmotaný reťazou symbolizoval súdrž-
nosť rodiny. Ako deti sme chodili po dedine 
spievať koledy. Dostávali sme za koledovanie 
hlavne lekvárové osúchy. Tie sme ale nemali až 
tak rady, keď ich bolo už veľa, tak sme niektoré 
prilepili na dvere alebo okno gazdinej. My sme 
chceli hlavne orechovník alebo makovník a nie 
osúch. 

Ste generácia, ktorá prežila druhú svetovú 
voju. Viem, že na to obdobie nespomínate 
rada, ale predsa len skúste mi niečo o tých 
rokoch povedať. 
Druhá svetová vojna – mala som vtedy  
približne 15 rokov. O vojne ako takej, a aj 
v Perneku, si už písala v tomto Spravodaji. 

Tak poviem len to, čo tam nebolo. V tejto časti 
dediny sme mali pre mladé dievčatá urobený 
kryt v dome u Ščepánu (dnes kde býva pani 
Gretula Hacklová). Rodičia sa báli, aby dievča-
tá neboli znásilnené vojakmi. Kryt bol urobený 
z čečiny v chlieve, kde boli malé prasiatka. Boli 
sme tam schované tak, že kde jedno dievča 
malo hlavu, druhé malo nohy. Potom sme sa 
išli skryť na Krížnicu, boli sme blízko 
Pionierskeho mosta. Utiekli sme len s tým, čo 
sme mali na sebe. Nemali sme čo jesť, lebo 
naša koza zostala doma. Rodičia sa báli, že ju 
Rusi zabijú, a hlavne potrebovali sme mlieko, 
tak sa otec rozhodol v noci ísť po ňu. Podarilo 
sa mu ju zobrať z domu, dal si ju na chrbát 
a doniesol do hory. Žrať sme jej dávali len čo 
sme našli v lese, hlavne trávu. Po niekoľkých 
dňoch sme sa premiestnili do krytu 
u Kazimíru, to je ulička, kde bývajú dnes 
Glembovci. Kryt bola vlastne vykopaná jama 
do hory. My sme mali šťastie a žiadne dievča 
z okolia nebolo znásilnené. Ale to sa nedá 
povedať o všetkých mladých dievčatách 
v Perneku. Hneď po vojne sme museli chodiť 
na letisko zbierať kamene, ktoré sa tam dostali 
počas bombardovania leteckej dráhy. 

Poďme na veselšie obdobie. Aké bolo Vaše 
dospievanie? Prvé lásky?
Tak ako dnes, aj vtedy som sa ako mladé 
dievča chcela páčiť. Boli však úplne iné 
možnosti, teda po vojne skoro žiadne. Veľmi 
rada som tancovala, ale nemala som v čom ísť 
na zábavu. Tak mi starenka dala jej sedliacku 
sukňu, ja som ju odniesla pani Juhanusovej
(pernecká známa krajčírka) a ona mi ušila 
šaty. 

Päť generácií žien v rodine Šimunových
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To bolo radosti. Na zábave som bola vždy 
prvá a nevedela som sa dočkať tancovania. 
Život, samozrejme, nebol len o zábave, 
chodila som ako dievča robiť do hôr, v lete 
odoberať obilie na žatvy, chodili sme s otcom 
aj do Pezinka oberať hrozno. 
Tie kamene na letisku sa mi stali osudnými. 
Pri ich zbieraní som sa zoznámila s mojím 
budúcim mužom Jožkom. Večer mi chodil 
klopkať na dvere. Keď prišiel na návštevu aj 
s kamarátmi, tak som ho potom chodila 
špeciálne vyprevádzať. A zrazu z toho 
vyprevádzania ma začalo bolievať brucho. 
Keď sa to nelepšilo, išla som k doktorovi. 
Žiaden pokazený žalúdok, tehotná som bola. 
Museli sme rýchlo zorganizovať svadbu, 
pokiaľ to nebolo veľmi na mne vidieť. To 
nebolo ako teraz, byť tehotná a slobodná 
nepripadlo do úvahy. Pred svadbou sme išli 
na spoveď. S mužom sme sa však vopred 
nedohodli či povieme pravdu o tehotenstve, 
tak vlastne dodnes neviem, či sme to aj 
reálne obaja priznali. Aj keď to pán farár 
nezistil na spovedi, tak ako tehotná som 
nemohla mať na hlave počas svadby zelený 
venček. Tak bolo všetko jasné.

Ako sa v tom čase žilo mladej rodine?
Bývali sme v podnájme v dome, kde bola 
stará škôlka. V Perneku sa v tom čase rodilo 
doma. Známa pôrodná baba bola pani 
Šimková. Ako prvá sa mi narodila dcéra 
Vierka. To bolo tak zlé a urevané decko, že 
som viackrát mala chuť ju vyhodiť oknom, 
a hovorila som si, že za to nemôžem mať ani 
hriech. Pomerne skoro po svadbe sme si 
začali stavať dom na Barinách. Všetko sme si 
robili svojpomocne. Kopali sme si hlinu 
a z nej vyrábali tehly. Počas druhého 
tehotenstva som musela chodiť šliapať plevy 
do tých tehál. Keď pršalo musela som rýchlo 
ísť pozakrývať tehly. WC sme, samozrejme, 
mali vonku, kúrili sme kachľami Petrovkami, 
ktoré neboli schopné celý dom vykúriť. 
Stávalo sa, že počas zimy sme ráno v izbách 
mali srieň. 
Peňazí nebolo veľa, tak som veľmi veľa vecí 
deťom štrikovala. Dostávali to aj ako darčeky 
na Mikuláša, či Vianoce. Často som piekla 
koláče, štrúdle. Bolo to pomerne lacné jedlo. 
Mlieko sme mali svoje vlastné od kozy, varila 
som z neho kašu alebo sme ho dávali

do melty (pozn. druh kávy) a k tomu nejaký 
sladký rožok od pekára. Môj muž chodil na 
týždňovky za prácou. Bol stavebný majster, 
staval cesty po celom Slovensku. Musela som 
počas týždňa zastávať roľu aj mamy, aj otca. 
Veľmi rada spomínam, ako sme si po večeroch 
s deťmi čítavali v posteli rozprávky. 

Hovorili ste, že ste boli aj mama aj otec 
v jednom počas týždňa. Aká ste boli mama?

No rozhodne som toľko o veciach nedisku-
tovala so svojimi deťmi, ako to robia rodičia 
dnes. Každý mal svoje povinnosti, ktoré musel 
bez diskusií plniť. Syn Ľuboš musel denne 
nanosiť drevo ku sporáku, vyniesť popol, 
nachystať v lete seno pre kozy. Dcéra Vierka 
chodila celé leto pásť kozy, musela ich nakŕ-
miť, očistiť. Musela tiež pomáhať s domácimi 
prácami. Deti už ako dospelé mi hovorili, že 
som bola prísna mama. Ale mala som zásadu, 
že všetky dôležité rozhodnutia som nechávala 
na môjho muža. On chodil domov len na 
nedeľu, lebo vtedy sa robili aj soboty, nikdy 
neudrel deti, stačilo aby sa na nich pozrel 
a vedeli koľká bije. Ale užili sme si aj veľa 
zábavy. V zime sa deti chodili šmýkať od Dre-
venice až po hlavnú cestu. Obuv bola vtedy 
drahá, tak aby neničili sviatočné topánky, muž 
im na bagandže pribil podkovičky, aby to niečo 
vydržalo. Neskôr si na bagandže pripevňovali 
brusle, chodili sa brusliť na potok, alebo od 
kostola dole, niekedy aj na hlavnej ceste si 
urobili ľad. Ľudia im potom nadávali a, na 
nevôľu detí, to posýpali popolom. 

Kam ste počas svojho života chodili 
do práce?

Cez leto do stromkov, sadili sme malé sadeni-
ce, vyžínali trávu, čistili les. Rada spomínam na 
vtedajšieho perneckého lesníka pána Glembu. 
V zime sa do stromkov nechodilo, to som bola 
doma. Neskôr som si našla prácu vo Vojens-
kých stavbách, ktoré v tom čase stavali 
ubikácie na letisku. Robila som tam upratovač-
ku. Keď boli deti väčšie, išla som do Bratislavy 
a až do dôchodku som robila upratovačku 
v Mlynskej doline. Ako dôchodkyňa som 
chodila dcére a zaťovi vypo-máhať do baru, 
ktorý mali otvorený v Perneku. Dnes už 
nevychádzam z domu a teším sa zo 
spomienok, detí, vnúčat a pravnúčat.

Zuzana Zajičková
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Počet obyvateľov: 912 (Ž 473, M 439) Opustili nás: 

Počet prihlásených: 29

Počet odhlásených: 33

Počet narodených detí: 5

Uzavretie manželstva: 4

Počet skolaudovaných domov: 5

Spoločenská kronika k 31. 12. 2023

* Od mája 2018 je v platnosti zákon o ochrane osobných údajov, ktorý pomerne striktne obmedzuje 
nakladanie s osobnými údajmi. Z tohto dôvodu nemôžeme spoločenskú kroniku zverejniť tak detailne, 
ako ste boli zvyknutí po iné roky. Ďakujeme za pochopenie.

Srdečne blahoželáme jubilantom v r. 2024

95 rokov B. Šimunová

90 rokov A. Masarovičová

85 rokov K. Smrtičová
Doc. Ing. V. Strinková

80 rokov A. Polák
F. Orelová
F. Krajčovičová
A. Chmelová
M. Baltová
A. Pirušová
J. Kyselák
M. Hacklová
A. Rexová

75 rokov M. Masarovičová
V. Bartalská
Mgr. V. Bartalská
A. Geclér
P. Minarových
V. Voleková

70 rokov V. Zaičková
J. Gecler
Mgr. Z. Vychodilová
O. Hrstka
A. Baláž
E. Drojáková
MUDr. A. Keseghová
Z. Poláková
A. Juhászová
C. Šimunová
E. Masarovičová
P. Možný
D. Čermák
M. Geclerová
P. Polák
Ing. Š. Bardún
M. Hurban

F. Piruš
J. Martinkových
L. Hoďovský
M. Chadalík
K. Štulc
M. Partlová
F. Polák
L. Droják
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Pernecký spravodaj zostavili: Ing. Zuzana Zajičková, MBA; Ing. Martin Ledník, Mgr. Milan Vanga

V roku 2024 si spoločne pripomenieme 630. výročie prvej 
písomnej zmienky o našej obci.

Oslavy sa uskutočnia 12. – 14. júla.

Môžete sa tešiť na výstavu predmetov a fotografií z histórie 
Perneka, športové a zábavné aktivity pre deti aj dospelých, 
vystúpenia hudobných hostí, remeselný trh a nebude chýbať 
ani tanečná zábava.

Pri príležitosti výročia sa bude konať slávnostná svätá omša       
a v rámci oficiálneho programu bude významným osobnostiam 
pôsobiacim v Perneku udelené čestné občianstvo.

Oslávme spolu našu bohatú históriu!

Pripravujeme:

mailto:starosta@pernek.sk
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